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Vabariigi President Toomas Hendrik Ilves külastas täna Eesti Panka ja kohtus keskpanga
juhatusega, kes tegid ettekande Eesti majanduse viimase aja arengutest ning euro
kasutuselevõtu väljavaadetest.

      

Kohtumisel leiti, et Eesti majanduskasv on Euroopa kontekstis märkimisväärselt hea, samas
tuleb märgata eelkõige sisenõudlusega seotud riske. Majanduse olukorda aitab tasakaalustada
riigirahanduse seis, mida iseloomustab suur eelarve ülejääk ja madal välisvõlg.

  

Eesti lähiaastate eesmärgiks on võtta esimesel võimalusel käibele euro, kuna see viiks Eesti
veelgi lähemale Euroopa ühisturule. Juba praegu moodustab Euroopa Liidu liikmesriikide
osatähtsus Eesti ekspordis rohkem kui 80 protsenti, sealhulgas kaks kolmandikku
väliskaubanduse tehingutest tehakse eurodes. 90 protsenti otseinvesteeringutest on Eestisse
tehtud samuti Euroopa Liidu riikidest.

  

Senise majanduspoliitilise kursi jätkamisel ei tekita euro kasutuselevõtu lühiajaline
edasilükkumine majanduses tagasilööke. Pikemaajaline edasilükkumine või ebakindlus edasise
majanduspoliitika osas võib omada negatiivseid mõjusid Eesti majandusele, tõdeti kohtumisel.

  

  

Presidendi kantselei avalike suhete osakond
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